

Moise Passy, Advocate & Notary
Abraham Passy, Advocate & Notary
Yonatan Passy, Advocate
Amir Leibovitz, Advocate
Avi Adaki-Salman, Advocate
Ifat Arinovski-Levin, Advocate
Roy Moshe Passy, Advocate
Oren Passy, Advocate

מ. פסי ושות'
עורכי דין ונוטריונים

M. PASSY & ASSOCIATES
LAW OFFICES & NOTARIES

רחוב הנצי"ב 29א', בית רוזליה, תל-אביב 6701505
29a Hanatziv Street, Tel-Aviv 6701505, Israel
טל': 03-5611757, פקס': 03-5615943

דוא"ל: office@passylaw.com

www.passylaw.com

תאריך 27.03.2025 Date

מואיז פסי, עו"ד ונוטריון
אברהם פסי, עו"ד ונוטריון
יונתן פסי, עו"ד
עמיר ליבוביץ, עו"ד
אבי עדאקי-סלמן, עו"ד
יפעת ארינובסקי-לוי, עו"ד
רועי משה פסי, עו"ד
אורן פסי, עו"ד

לכבוד
מר דודי גיל
ארגון חברות ההסעה

א.נ.,

הנדון: השלכות העלאת שכר מינימום במשק החל מהאחד באפריל 2025 -
על החברות בארגון חברות ההסעה

בהמשך לחוזר לקוחות שנשלח אליכם על ידי משרדנו בנושא העלאת שכר המינימום במשק החל מאחד באפריל 2025, נבקש להוסיף ולהבהיר את השלכות העלאת שכר המינימום כאמור לגבי נהגים המועסקים על ידי מעסיקים החברים בארגון חברות ההסעה.

1. כאמור, **שכר המינימום החודשי** למשרה מלאה הועלה ועודכן לסך של **6,247.67 ₪**, החל מ-1 באפריל, לעומת 5,880.02 ₪ עד כה.

משכר המינימום החודשי המעודכן, נגזר גם עדכון לשכר המינימום השעתי, כך שזה יעמוד החל ממועד העדכון על סך של **34.32 ₪**.

2. בהסכם הקיבוצי ענפי כללי לענף ההיסעים מיום 18.6.17 נקבע, כי שכרם של נהגים יהא גבוה בשיעור אחוזי כמפורט בהסכם משכר המינימום, כפי שיהיה מעת לעת ולמעשה כי הוא ישולם כנגזרת משכר המינימום.

לדוגמא, נקבע כי:

"25. נהג אוטובוס שהינו עובד בשכר, למעט עבודת תיירות חוץ, בעל ותק בחברה עד 3 שנים יהיה זכאי לתעריף שעתי בשיעור של 112.47% משכר המינימום, כפי שיהיה מעת לעת".

26. נהג אוטובוס, שהינו עובד חודשי, למעט עבודת תיירות חוץ, בעל ותק בחברה עד 3 שנים אשר מועסק במשרה מלאה יהיה זכאי לשכר חודשי בגובה של 112.47% משכר המינימום, כפי שיהיה מעת לעת..."

3. בהסכם קיבוצי ענפי כללי לענף ההיסעים מיום 27.2.22, אשר שיפר את תנאי העסקה בענף, נותר מנגנון חישוב השכר האמור על כנו, כאשר הוסף כי השכר שישולם לא יפחת מסכום שעתי מסוים (להלן – "הסכום המינימלי השעתי").

לגבי הדוגמא בהתאמה:

"11. נהג אוטובוס שהינו עובד בשכר, למעט עבודת תיירות חוץ, בעל ותק בחברה עד 3 שנים יהיה זכאי לתעריף שעתי בשיעור של 112.47% משכר המינימום, כפי שיהיה מעת לעת ולא פחות מסך של 35 ₪ לשעה".

"12. נהג אוטובוס שהינו עובד חודשי, למעט עבודת תיירות חוץ, בעל ותק בחברה עד 3 שנים אשר מועסק במשרה מלאה יהיה זכאי לשכר חודשי בגובה של 112.47% משכר המינימום, כפי שיהיה מעת לעת ולא פחות מסך של 35 ₪ לשעה...".

4. המשמעות של עדכון שכר המינימום כעת ולגבי החברות בארגון הינה, כי יש לבצע חישוב של שכר המינימום השעתי המעודכן ביחס לתעריף האחוזי הנוסף, וזאת על מנת לוודא כי התוצאה המתקבלת אינה נמוכה מהסכום המינימלי השעתי כפי שנקבע בהסכם הקיבוצי מיום 27.2.22, שאזי יש צורך בביצוע השלמה.

- לדוגמא וביחס לאותו נהג אוטובוס - שהינו עובד בשכר שעתי - בותק של עד 3 שנים:

לאחר עדכון שכר המינימום החל מאפריל 2025, שכרו השעתי הינו 34.32 ₪ X 112.47% = 38.59

לפיכך, עדכון שכר המינימום דורש כעת את עדכון התעריף השעתי לסך של 38.59 ₪.

- לגבי נהג אוטובוס המקבל משכורת חודשית באותה דוגמת הוותק של עד 3 שנים:

משכורתו החודשית הינה $6,247.67 \times 112.47\% = 7,026.75$.

לפיכך, יש לעדכן לגבי נהג זה את שכרו החודשי לסך של 7,026.75 ₪.

נדגיש, כי את הבדיקה האמורה יש לבצע לגבי כלל הנהגים: נהגי אוטובוס, נהגי מיניבוס ונהגי אצ"ז ביחס לכל מדרגות הוותק וכמפורט בהסכם הקיבוצי מיום 27.2.22.

5. תשומת לב, כי על גבי האמור, ולגבי עובדים הזכאים לרשת ביטחון, עדכון שכר המינימום נוגע גם בנושא רשת הביטחון.

6. בהתאם להסכם הקיבוצי הענפי מיום 18.6.17, סכום רשת הביטחון לנהג אוטובוס יתעדכן בהתאם לשכר המינימום על פי חוק שכר המינימום, כך שהוא יעמוד על 900 ₪ מעבר לשכר המינימום, כפי שיהיה מעת לעת.

בהתאם להסכם, במקרה שעלית שכר המינימום תביא לעדכון רשת הביטחון לנהג אוטובוס לסכום העולה על 6,500 ינהלו הצדדים מו"מ בעניין.

כאמור בסעיף 59.3 סיפא להסכם: "עד להשגת סיכום בין הצדדים, ובכפוף לתוצאותיו, לא יעלה סכום רשת הביטחון לנהג האוטובוס אל מעל 6,500 ₪".

כלומר, רשת הביטחון לגבי נהג אוטובוס שהיתה צריכה להתעדכן לפי מנגנון ה – 900 ₪ פער, ל – $6,247.67$ ₪ + 900 ₪ = $7,147.67$ ₪, תתעדכן לסך של 6,500 ₪ בלבד, כאשר הצדדים נדרשים לנהל מו"מ לצורך הגעה להסכמות בעניין עדכון רשת הבטחון מעבר לסך של 6,500 ₪.

כמובן, שלמרות שרשת הבטחון לא מתעדכנת כעת אל מעבר ל – 6,500 ₪ וטרם ניהול המו"מ, נהגים עשויים להיות זכאים בפועל לתשלום שכרם, בהתייחס לשעות העבודה בפועל, כשכר הגבוה מסכום רשת הבטחון.

7. רשת הביטחון לגבי נהגי מיניבוס הינה 200 ₪ מעבר לשכר המינימום והוא מתעדכן לסכום הבא: $6,247.67$ ₪ + 200 ₪ = $6,447.67$ ₪.

רשת הביטחון לגבי נהגי אצ"ז הינה בהתאם לשכר המינימום כפי שיהיה מעת לעת, כלומר $6,247.67$ ₪.

8. האמור לעיל הינו בבחינת מידע כללי ואינו בא להחליף התייעצות בכל מקרה ומקרה.

9. אנו עומדים לרשותכם לצורך כל שאלה ו/או הבהרה שתידרש.


בכבוד רב,
יונתן פסי, עו"ד